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aan HILDE CREVITS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, INNOVATIE, 
WERK, SOCIALE ECONOMIE EN LANDBOUW

ILVO-proefboerderij Merelbeke  -  Onderzoeken dierenwelzijn

In een recente communicatie vernamen we dat het Instituut voor Landbouw-, Visserij- en 
Voedingsonderzoek (ILVO) en het departement Landbouw een gezamenlijke investering 
van 2,3 miljoen euro doen in een experimentele pluimveekwekerij op de site van 
Merelbeke. De investering wordt gedragen door het departement Landbouw, maar in de 
aankondiging wordt ook uitdrukkelijk verwezen naar dierenwelzijn als een van de 
onderzoeksdoelstellingen.

Inzake pluimvee zijn er verscheidene problematieken waar experimenteel onderzoek 
werd aangekondigd of als wenselijk aanzien: de elektrische verdoving tijdens het 
slachtproces, de kwestie van verenpikken en borstbeenfracturen bij scharrelkippen, het 
verhoogde besmettingsrisico bij uitloop in open lucht enzovoort. Ik ben dan ook zeer 
benieuwd naar de ambities en planning.

1. Zijn er al concrete dierenwelzijnsonderzoeken gepland in de te realiseren 
pluimveekwekerij in Merelbeke? Zo ja, welke? In welk tijdpad wordt hiervoor 
voorzien?

2. Op welke manier zijn de diensten van de minister betrokken bij de realisatie en het 
beheer van deze site?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Hilde Crevits (279), Ben Weyts (280).



HILDE CREVITS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, INNOVATIE, 
WERK, SOCIALE ECONOMIE EN LANDBOUW

GECOÖRDINEERD ANTWOORD
op vraag nr. 279 van 22 januari 2020
van SOFIE JOOSEN

1. De nieuwe stal was nodig omwille van de verouderende huidige infrastructuur. Door de 
bouw van de nieuwe proefstal kunnen we meer innovatief onderzoek verrichten. 

In de nieuwe pluimveeproefstal zal grondige kennis kunnen worden opgebouwd door 
meer gedetailleerd onderzoek te verrichten, in eerste instantie op vleeskuikens maar 
ook op pluimvee in het geheel. Een uitgebreid onderzoeksgamma, zowel voor 
vleeskuikens als kalkoenen, zal daarbij aan bod komen. Hierbij wordt gedacht aan o.a. 
het bepalen van nieuwe voedersamenstellingen, voeder- en managementstrategieën, 
dierenwelzijn, dierengezondheid, emissies, excreties en vleeskwaliteit. Ook relatief 
nieuwe en hot topics als ‘precision livestock farming’, duurzaamheid en klimaat, zullen 
kunnen worden meegenomen in het onderzoek.

De werkzaamheden voor de bouw van de nieuwe pluimveestal zullen starten in de 
tweede helft van 2020 en zullen in principe, in functie van o.a. het verkrijgen van de 
vergunning, voltooid zijn tegen eind 2021. 

ILVO streeft ernaar de komende jaren nieuwe onderzoeksprojecten op te starten, 
waarmee tegen 2022 optimaal gebruik kan gemaakt worden van de nieuwe 
stalinfrastructuur. ILVO zal hiervoor een beroep doen op onderzoeksfinanciering die 
beschikbaar is op Vlaams, Belgische en Europees niveau. 

2. ILVO is betrokken bij de realisatie en beheert deze site. 
De dienst Dierenwelzijn is niet betrokken bij de realisatie en het beheer van de site. De 
uitwerking van het onderzoeksgamma, waar dierenwelzijn prominent aanwezig is zoals 
in antwoord 1 meegegeven, zal besproken worden binnen de schoot van ILVO Living 
Lab Veehouderij-Pluimveeloket, waar alle landbouworganisaties betrokken worden via 
het technisch comité.


